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Česko zahájilo v březnu oficiální jednání s vládou USA o umístění 
protiraketového systému na našem území v oblasti Brdů. Základna má být 
součástí amerického preventivního protiraketového zařízení před hrozbou 
dalekonosných střel z oblasti Iránu. Proti záměru se zvedla vlna protestů, ve 
výzkumech veřejného mínění z konce roku si americký radar nepřeje 70 procent 
obyvatel. Přesto vláda dojednává s USA podmínky uzavření dohody. 
Také v našem nejbližším okolí, na vrcholu  Staré hory nad Újezdem,  se od 
letošního podzimu objevil nový radar kulovitého tvaru patřící Armádě ČR 
namísto dvou zastaralých zařízení z bývalého SSSR. Nejbližší obce (i naše) 
dlouhodobě proti radaru bezvýsledně protestovaly, obávaly se  vlivu  záření na 
zdraví obyvatelstva.      
Dnem 21. prosince začala v nových členských státech EU, tj. i u nás, platit  tzv. 
Schengenská dohoda. Byly zrušeny hraniční přechody, lidé tak mohou jezdit po 
zemích Evropské unie jen na občanský průkaz, bez hraničních kontrol. 
Patové výsledky loňských parlamentních voleb měly za následek dlouhé 
bezvládí. Předseda ODS Mirek Topolánek se sestavením vlády uspěl až v lednu 
(předtím se vládu nepodařilo sestavit), důvěru 101 hlasů dostala podporou dvou 
poslanců opoziční ČSSD. Ve vládě jsou ODS, KDÚ - ČSL a Strana zelených. 
Opozice ČSSD a KSČM do konce roku 2 x neuspěla v hlasování o důvěře vlády. 
V srpnu schválil parlament reformu veřejných financí platnou od 1. ledna 
příštího roku, která bude mít v mnoha oblastech dopad na životní úroveň občanů.  
Zápisy v kronice obce tohoto roku si všímají ročního působení zastupitelstva 
obce po volbách z listopadu m. r. Jde především o úspěšný průběh výstavby 
podtlakové kanalizace - největší investiční akci v historii obce - a zahájení I. 
etapy realizace komplexních pozemkových úprav v obci vybudováním obslužné 
zpevněné asfaltové polní cesty na severní straně Litavy a postavení nového 
betonového mostu přes řeku za hřištěm. Podle záměru územního plánu proběhla 
demolice Teplého pekárny a Chmelíkovy stodoly a začala příprava výstavby 
32 rodinných domků na Malé Nivě. Z ostatních událostí je popisován vstup 
Zemědělského družstva Žatčany do holdingové společnosti a změn z toho 
vyplývajících, dokončení oprav děkovných křížů v obvodu obce. 
Ze společenských akcí se podrobněji píše o obecní zabíjačce a jubilejním 
30. mysliveckém  plese. O teplém počasí a jiných událostech si můžete přečíst 
v pravidelných rubrikách kroniky. 
Zápisy do kroniky za rok 2007 byly po předchozím projednání se 
spolupracovníky kronikáře (dříve letopisecká komise) schváleny v zastupitelstvu 
obce dne 19.11.2008.       

Úvod 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
V ZO nedošlo k žádným osobním změnám. Místostarostu Ing. Zdenka Svobodu, Zastupitelstvo 
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který byl 2 měsíce na pobytu v USA, zastupovala Dagmar Sýkorová.  
Zastupitelstvo se sešlo na 19 zasedáních s průměrnou účastí 10 členů. Pravidelně 
bylo projednáváno plnění rozpočtu, ve středu zájmu byly téměř na každém 
zasedání problémy kolem zahájené výstavbě obecní kanalizaci a zvláště zajištění 
dotací na financování akce. Velká pozornost byla věnována problematice 
základní školy poté, co Telnice jednostranně odstoupila od smlouvy o kooperaci 
škol. Několikrát se také jednalo o pořádání hodů pod záštitou obce. Dále se 
zabývalo likvidací staré pekárny a Chmelíkovy stodoly, výměně oken v mateřské 
škole a technické přípravě základní školy na zahájení školního roku v nových 
podmínkách samostatné výuky ve třech třídách s 5 odděleními. Koncem roku 
bylo rozhodnuto o přípravě nástavby mateřské školy  pro umístění ZŠ do takto 
vzniklého l. poschodí budovy. 
 
P ř í j m y        v tis. Kč    Rozp Skut. V ý d a j e        v tis. Kč Rozp Skut. Rozpočet  
      a výsledek  
Daň ze závislé činnosti 1010 1203 Péče o toulavé psy 1 0 hospodaření 
Daň fyz. osob z výr. čin. 360 556 Myslivecké sdružení 4 4  
Daň fyz.osob z kapitálu 70 79 Cestovní ruch 15 11  
Daň z příjmu práv. osob 1260 1429 Doprava  429 377  
Daň z příjmů obce 2006 320 320 Vodovod 157 102  
DPH 2000 2164 Kanalizace 15336 14993  
Daň z nemovitosti 776 796 Základní a mateř. škola 1317 1317  
Správní a místní  poplat. 83 83 Knihovna, kronika  63 62  
Poplatky za odpady 250 256 Oprava  památek 80 80  
Popl. za telev. a rozhlas 115 145 Rozhl., telev. Zpravodaj 252 247  
Poplatky za tenis. hřiště 20 16 Kulturní akce 70 32  
Poplatky za služby 
modemy 

68 9 Dar narozeným dětem 50 25  

Pronájmy nemovitostí 155 154 Tělovýchova a zájm. 
čin. 

187 174  

Úroky a zisk 40 57 Veřejné osvětlení 200 146  
Ostatní příjmy ( sběr) 105 106 Pohřebnictví 11 4  
Přípoj. vody, kab. telev. 84 84 Územní plánování 5 2  
Sankční platby a vratky 0 25 Demolice pekárny a 

stodoly 
164 161  

Dotace ze stát. rozpočtu 144 144 Odpady 470 431  
Dotace za opravu mostu 321 321 Zeleň a vzhled obce 350 230  
Dotace z JMK na dveře 
a okna MŠ 

158 158 Požární ochrana 86 84  

Dotace ze  SFŽP na 
kanalizaci 

13208 13208 Zastupitelstvo obce 910 892  

Dotace na hasiče 26 25 Místní správa 680 606  
Dotace z JMK na kanal. 4800 4800 Ostatní činnosti, rezerva 390 386  
Příjmy celkem       25373 26138 Výdaje celkem 21227 20366  
přebytek financí -7218 -8801     
půjčka od SFŽP 3058 3057     
mzdy 12/2007 0 -28     
Celkem 21213 20366     
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Praktická příprava na zahájení kanalizace přímo v obci  začala hojně navštívenou 
veřejnou schůzí občanů 31. ledna za účasti projektantů a vedoucího pracovníka 
firmy VOD-KA, která zakázku ve výběrovém řízení získala. Vlastní výkopové  
práce  I. etapy  byly zahájeny zjara. Práce rychle pokračovaly, v červenci byla již  
položena polovina potrubí včetně šachet, v listopadu byl plánovaný objem prací 
dokončen. Velkou předností provádějící firmy bylo, že postupovala vždy po 
kratších 100 metrových úsecích, které týdně komplexně provedla a terén uvedla 
do předchozího stavu, jako by se nic neprovádělo. Občané si pracovníky stavby 
pochvalovali.  
Velké problémy měla obec s financováním stavby. Přestože již v minulém roce 
dostala písemný souhlas s poskytnutím dotace na stavbu, peníze stále 
nepřicházely. Nejdříve se změnila vláda, potom žádost o dotaci dlouho 
přezkušoval Úřad pro hospodářskou soutěž, teprve v listopadu  rozhodl Státní 
fond životního prostředí s konečnou platností o uvolnění přislíbené dotace ve 
výši 21,132 mil. Kč. Mezitím ale stavba pokračovala a jen díky vstřícnosti 
dodavatele nemusela být přerušena. Ten financoval náklady z vlastních zdrojů, 
po obdržení dotace obec několikamilionový dluh vyrovnala. 
Předpodkládá se, že dokončení kanalizace (II. etapa) bude provedeno v ulicích 
Nesvačilská, Kousky a Újezdská v jarních měsících příštího roku. 

Kanalizace 

 
Rozhodnutí zastupitelstva obce zastřešit střechu mateřské školy bylo motivováno 
třemi problémy: do rovné střechy zatéká, více jak 110 let stará ZŠ potřebuje 
generální opravu, nástavba prvního poschodí nad MŠ by plně dostačila potřebám 
ZŠ, provoz obou škol v jedné budově by snížil spotřebu energie a topení až 
o 50 %. V prosinci t.r. bylo zadáno zpracování projektu nástavby, urychleně se 
podnikají kroky k podání žádosti o státní dotaci (až 85 %) a k zahájení 
stavebních prací začátkem příštího roku.        

Nástavba 
mateřské 
školy  

 
Začátkem října m.r. vypsalo ještě staré ZO anketu, k jakému účelu  by měla být 
využita bývalá Teplého pekárna . Na anketu odpověděli občané takto: 
a) nová radnice  62 hlasů 
b) obecní muzeum   37 hlasů 
c) muzeum pekařství   23 hlasů 
d) budova služeb           128 hlasů  
e) plocha pro kulturu  19 hlasů 
f) další jednotlivé návrhy  
   kavárna, cukrárna, sportovní centrum, obecní policie 
O konečném využití  prostoru není dosud rozhodnuto. Investovat do prostoru  
není v dohledné době z finančních důvodů obce aktuální, veškeré peníze teď 
směřují na kanalizaci a na rozšiřování inženýrských sítí do nově plánované 
bytové výstavby. 
Na sklonku minulého roku byla pro nebezpečí úrazu ze stodoly odstraněna  
střecha, vlastní demoliční práce byly provedeny v dubnu. Celý objekt byl 
odstraněn, suť navezena na vytvářený umělý kopec u hřiště. Na uvolněnou 
plochu byla navezena zemina a vyset trávník. V trávníku poblíž studny vytvořila 
místní firma KOVOTVAR Osička plochý ocelový půdorys obecního znaku, 
znak byl  vyplněn barevnými oblázky. Ve zpevněné části plochy je vybudováno 
šotolinou pokryté petangové hřiště, v okolí mají být umístěny lavičky pro 
posezení. Demoliční práce a zemní úpravy prováděl místní podnikatel Dušan 
Michl, stály 120 tis. Kč. 
Ještě před bouráním stavby se vedly rozsáhlé debaty o osudu parní pece. Až po 

Demolice 
Teplého 
pekárny 
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odkrytí pece bylo zřejmé, že je ve velice špatném stavu. Přizvaný pecař 
doporučil pec zbourat. Po léta do ní zatékalo, mráz potrhal trubky, byly zcela 
zkorodovány. Pec nemá žádnou historickou hodnotu. Pokud by se měla pec 
obnovit, bylo by vhodnější postavit úplně novou s použitím některých 
zachovalých prvků ze staré, které jsou uloženy ve školním skladě.     
Demolicí pekárny a přilehlé stodoly se vyřešila dopravní závada, nepřehledný 
úsek v oblouku silnice byl tím odstraněn. 
 
Koncem minulého roku koupila obec Chmelíkovu stodolu, na jejímž místě je 
plánovaná místní komunikace pro rozsáhlou bytovou výstavbu na Ovčírnách. 
Stavební stav stodoly se přes zimu natolik zhoršil, že hrozilo nebezpečí zřícení. 
Demolici provedl v dubnu také náš občan Dušan Michl nákladem 41 tis. Kč, suť 
byla odvozena na nově vytvářený kopec u hřiště, terén byl srovnán a oset 
trávníkem. Stodola a pekárna byly ve velmi špatném stavu, zbourání přispělo ke 
zlepšení  vzhledu obce.  

Demolice 
Chmelíkovy 
stodoly 

   
Vyprojektovaná odpočinková plocha vedle hřiště na kopanou směrem k silnici se 
začíná uskutečňovat. Na plochu je navážena zemina z obecní kanalizace, byla 
tam navezena zemina z demolované pekárny a Chmelíkovy stodoly. Vytvořený 
umělý   kopec dosahuje zatím výšky asi 10 m. V zimním období bude sloužit ke 
sportování malých dětí (sáňkování, lyžování). V dalším zvýšování kopce se bude 
pokračovat při dokončování kanalizace v  příštím roce.    

Odpočinková 
plocha 

 
Práce na obslužných zpevněných polních cestách a na novém mostě za hřištěm 
pokračovaly až do 15. srpna, kdy byla stavba dokončena a zkolaudována. Přes 
nový betonový most se cesta dostává na severní stranu Litavy, asfaltovým 
povrchem je ukončeno spojení mezi mostem u Ropy a mostem k Újezdu 
(U zbraně). Pás půdy mezi řekou a cestou je připraven k výsadbě biokoridoru. 
Cestou vede také teď intenzivně užívána cyklostezka, zvláště při krácení cesty 
z obce do Újezda. Naši občané ji často využívají jako poklidnou procházkovou 
trasu.      
Úspěšné dokončení  první etapy realizace komplexních pozemkových úprav je 
příslibem, že další práce budou pokračovat. Realizaci zajišťuje Pozemkový úřad 
Brno - venkov z projektu spolufinancovaném EU, Evropským zemědělským a 
záručním fondem. V konečném řešení má být v katastru vysázen biokoridor 
v hodnotě 1.5 mil. a 8 km asfaltových cest. Naše obec byla vybrána k realizaci 
jako vzorová, v květnu stavbu navštívili  ředitelé Krajských pozemkových úřadů  
a úředníci z ministerstev, aby zhodnotili průběh výstavby (celkem 80 účastníků).     

Obslužná 
polní cesta a 
nový most 
přes Litavu 

 
V obvodu obce je 11 děkovných křížů, 8 jich  byl opraveno v minulých letech. 
Zastupitelstvo obce se zavázalo, že zbývající 3 uvede do pořádku. Získalo na ně  
dotaci z Nadace občanského fóra ve výši 40 tis., na celkové náklady je 
v rozpočtu obce vyhrazeno dalších 40 tis. Kč.  
Renovace křížů byla zadána kamenické firmě Šafránek Slavkov. Do konce října 
byl opraven Kalvodův kříž na pokraji Starého lesa a Fialův kříž u mostku přes 
Hranečnický potok na hranicích s katastrem Nesvačilky poblíž studní zřídla 
Šaratica. Kamenné prvky křížů byly doplněny o odpadlé části, impregnovány 
a barevně sladěny do původního růžového pískovce. Byly obnoveny původní 
nápisy na mramorových deskách, kovové části  natřeny černým matným lakem, 
Těla Páně a sošky P. Marie jsou postříbřeny.  
Posledním křížem, který čeká na dokončení renovace, je Eliášův kříž. Ten se 

Opravy 
děkovných 
křížů 
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podařilo zjara přesunout z přechodného uložení ve školní zahradě na křižovatku 
polních cest vedoucí ke Starému lesu a částečně upravit terén kolem něho. Na 
kamenném podstavci zbývá domodelovat poškozený pískovec a obnovit nápis.  
U všech tří křížů je nutné upravit zanedbané okolí. 
Celkově je v současnosti většina křížů ve výborném stavu, pouze Floriánův 
a Kunderův kříž vyžadují údržbu. 

 

Děkovné kříže v obvodu podle stavu ke konci roku 2007 
 
 
Poř Název kříže Místo Rok 

pořízení  
Poslední 
oprava 

Opravy 
hradili 

1.  Floriánův před vchodem na hřbitov 1766 1996 obec 
2.  Vránův  na konci obce u silnice na Brno  1835 2003 obec 
3.  Weisův  na konci obce u silnice do Nesvačilky   1854 2006 obec 
4.  Kunderův u sokolovny 1866 1998 farníci 
5.  Sedláčkův na kopečku u silnice do Nesvačilky  1868 2005 rodina 
6.  Nejsvětější 

Trojice 
park na návsi 1872 2004 obec 

7.  Kalvodův  u Starého lesa  1872 2007 obec 
8.  Fialův kříž I.   u Hraneč. potoka , v trati Zadní díly 1873 2007 obec 
9.  Králův za mostem u silnice do Újezda  1879 2004 farníci 
10. Eliášův u křižovatek pol. cest do Starého lesa 1879 2007 farníci, 

obec 
11. Fialův II. pod kopečkem u silnice  do Nesvačilky 1883 2005 obec 
12. Misijní  zeď kostela 1900 2006 farníci 
 
 
O důvodech poškození mostku a zahájení jeho oprav  je podrobněji psáno 
v kronice minulého roku, kdy byly v omezeném rozsahu práce zahájeny. Letos se 
opravy soustředily na zpevnění vodami nejvíce poškozených obloukových pilířů. 
Přitom bylo dbáno, aby původní vzhled pilířů z kamene a vůbec celého mostu 
odpovídal původní stavbě. Kromě kamenických prací byl mostek osazen novým 
zábradlím a novou vozovkou. Práce byly ukončeny v 1. pololetí, prováděla je 
u nás osvědčená firma DURIT, celkové náklady 417 tis. byly hrazeny z dotace 
Ministerstva životního prostředí.  
Dodávám, že název mostu ,, U Brodku“ přes Hranečnický potok není mezi 
mladší generací  znám, ale ještě po roce 1945 se tomu mostku jinak neříkalo. 
Z názvu se usuzuje, že v místě původně můstek nebýval, jezdilo se přímo přes 
potok , tj. že tam býval malý brod.   

Opravený 
mostek 
U Brodku 

 
Letos dokončil dostavbu velkého domu č. 145 na Zahradách František  Koblížek, 
velkou rekonstrukci domu č. 99 v Koutě ukončil Juraj Adler.  
Novostavbu na Šanhaji zahájili manželé Fidlerovi z Měnína, na Zahradách 
Ing. Radek Hemala. Také nově staví dům na Zahradách po částečné demolici 
starého domku č. 132 po Valburce Peterkové její vnučka Petra roz. Umlášková 
s manželem Marcelem Doležalem. Velkou podkrovní nástavbu provádí na domě  

Výstavba 
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č. 86 na návsi František Poláček. 
Miroslav Cáb č. 216 koupil vedlejší dům č. 175 po zemřelém Václavu 
Podlouckém, zbořil jej, vpředu vydláždil, oplotil betonovou zídkou, uvnitř 
začlenil do vlastního domu. Číslo domu 175 bylo zrušeno. Dům č. 70 po paní 
Němečkové v Újezdské ulici koupila její sousedka Vlasta Korunková, letos byla 
provedena jeho demolice, číslo 70 je zrušeno. Také po demolici Teplého pekárny 
zůstává číslo domu neobsazeno.   
Napodzim byly zahájeny přípravné práce k zahájení výstavby 32 rodinných 
domků na Malé Nivě - zatím byla provedena skrývka zeminy na některých 
stavebním parcelách. Pokračovaly práce  na  rozestavěných novostavbách: Pavel 
Tomša na Tálku, Pavel Kyzlink, Gabriela Lauterbachová na Šanhaji, Michal 
Habiger, Milan Rudolecký na Ovčírnách, Jiří Svoboda na Zahradách. 
V ulici Ovčírny v proluce mezi starými domky č.267 a 95 vystavěl velkou garáž 
Jaroslav Oravec z č. 270. Novou garáž postavil také na posledním místě 
garážové řady na Stání Josef Adam z č. 78, čímž byla v této lokalitě vyčerpána 
všechna plánovaná stavební místa. Nyní je tam ve dvou řadách po 10 garážích.  
U mnohých domů dochází k výměně starých oken a dveří za lépe izolované 
plastové, v současnosti je v obci takto vyměněna asi polovina oken. Pokračuje se 
zvýšenou měrou v zateplování celých fasád. Tato stavební opatření mají 
maximálně zamezit úniku tepla,  ceny za elektrickou energii a plyn stále rostou.  
 
 
Ve školním roce 2006/2007 navštěvovalo ZŠ ve 2. třídě 19 žáků a ve 4. třídě 
17 žáků, celkem 36. 23 žáků prospělo s vyznamenáním, 13 prospělo, nikdo 
nepropadl. Snížená známka z chování nebyla udělena. Posledním rokem se 
uskutečňovala kooperace se ZŠ Telnice, do které chodily naše dětí do 1. a 3. 
třídy. Do školní družiny docházelo 25 dětí, ve školní jídelně se stravovalo 35 dětí 
a 7 školských pracovníků. Ve škole fungoval počítačový kroužek vedený 
vychovatelkou školní družiny a kroužek angličtiny pro začátečníky a mírně 
pokročilé vedený ředitelkou školy.  
V březnu se žáci zúčastnili školy v přírodě v Jeseníkách zaměřené na lyžování  
a dalším aktivitám na sněhu. Z jiných akcí jmenujme besedu o hudebních 
nástrojích, výukový program v planetáriu, dopravní výchova a zdravověda, 
beseda s policisty ze Židlochovic, školní výlet do Boskovic. 
Z aktivit školní družiny to byl výlet do Telnice na kuželky, exkurze do místního 
vinohradu ZD, vystoupení na místních oslavách (Tříkrálová koleda, Den matek), 
sportovní odpoledne na ukončení školního roku.  
V pedagogickém sboru působí beze změny  jako v minulém roce ředitelka Mgr. 
Monika Opavská, učitelky Mgr. Helena Wolfová a Iva Hegerová, funkci 
vychovatelky v družině vykonávala do 30.11.2006 Jana Doláková, po odchodu 
do jiného zaměstnání nastoupila na její místo Michaela Kozáková, která učí také  
na zkrácený úvazek v naší MŠ. Školnicí je Ludmila Petříčková. 
Do školní rady jmenovala obec místo Mgr. K. Jarošové (není už členkou 
zastupitelstva), nového člena zastupitelstva Vojtěcha Lízala.  
Závažný problém nastal během školního roku, když ZŠ Telnice jednostranně 
vypověděla kooperační smlouvu trvající nepřetržitě od roku 1979. Zájem 
telnických rodičů o zrušení kooperace trval již několik let. Nelíbilo se jim 
dojíždění žáků do Žatčan, měli připomínky k výuce v naší škole, vázla 
komunikace mezi oběma školami. 
Po mnoha jednáních s rodiči, školní radou a obecním zastupitelstvem bylo 
rozhodnuto, že v obci bude od příštího školního roku organizována výuka 

Základní 
škola 
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ve trojtřídní malotřídce s tím, že jedna třída bude samostatná, v dalších dvou 
třídách se bude učit ve dvou odděleních. Tento způsob výuku není nic nového, 
praktikoval se u nás celou dlouhou dobu před kooperací. Vedení školy připravuje 
všechny potřebné organizační kroky k tomu, aby nově koncipovaná malotřídka 
mohla od nového školního roku dobře fungovat, včetně nutných stavebních 
úprav pro nově vzniklou třídu. Do třídy byly osazeny nové dveře, topení bylo 
přeloženo do podlahy, pořízena tabule, katedra, židle, nástěnky, provedeny 
nátěry a výmalba tříd. 
 
Ve školní roce 2006/2007 bylo do MŠ zapsáno 25 dětí, z toho 12 předškoláků. 
Ve školce probíhal  kurz angličtiny a základy práce s počítačem. 
U pracovnic MŠ nedošlo ke změnám:  učitelkami jsou  Ivana Cábová a Michaela 
Kozáková, školnicí Jiřina Sekaninová, vedoucí stravování na zkrácený úvazek a 
školnice ZŠ Ludmila Petříčková, kuchařka Lenka Gregorová.  
Ve výroční zprávě školy je vyjmenováno 18 různých akcí, kterých se děti MŠ 
v uplynulém školním roce zúčastnily. Jmenujme alespoň některé z nich: 
vystoupení na Tříkrálové koledě a ke Dni matek, mikulášská nadílka, návštěvy 
divadelních představení v Brně a v Těšanech, sportovní soutěž Geometrie 
v Brně,  různé jednodenní výlety, kurz plavání v Blučině a pod.   
O prázdninách byla vyměněna stará netěsnící dřevěná okna za moderní plastová 
a také všechny venkovní dveře. Nově byl upraven vchod do budovy. Náklady 
na akci dosáhly 316 tis. Kč, z toho přispěl JM kraj dotací 158 tis.    

Mateřská 
škola 

 
Jednotné zemědělské družstvo bylo v obci založeno v roce 1950 jako menšinové 
 s 13 zakládajícími členy. V roce 1957 vstoupila do družstva většina samostatně 
hospodařících rolníků. Postupně se vypracovalo mezi nejlepší v okrese. V roce 
1975 se sloučilo s JZD Průboj Sokolnice a stalo se jeho hospodářským 
střediskem. Po listopadu 1989 se poměry v zemědělském družstevnictví začaly 
měnit. Při transformaci na družstvo vlastníků v roce 1992 se 96 žatčanských 
členů rozhodlo, že začnou zase hospodařit samostatně. Funkci předsedy družstva  
v letech 1992 - 1998 vykonával Ing. Oldřich Zapoměl z č. 302, od té doby do 
druhé transformace družstva v tomto roce  Ing. František Poláček z č. 37 (nyní 
zastává funkci ředitele družstva).   
Celá řada vnějších i vnitřních okolností ovlivňovala další osud družstva. 
Postupně byl jako velice ztrátový zlikvidován chov prasat a po něm chov skotu. 
Pro stáří odcházeli z družstva zkušení zemědělci, v rostlinné výrobě se začal 
projevovat nedostatek ženské pracovní síly, družstvo se začalo specializovat na 
pěstování obilí, kukuřice a slunečnice. Menší počet žen pracoval v zelinářské 
výrobě, okrasném zahradnictví a ve vinohradu. Obnova mechanizace byla 
pro nedostatek financí velice nízká. Roční výsledky hospodaření končily 
většinou ve ztrátách, úbytek financí se řešil rozprodejem pro družstvo již 
nepotřebných kravínů, velké haly mechanizačního střediska, polního hnojiště, 
objektu bývalé paletárny a kotelny u skleníků.  
Ztráta hospodaření za rok 2006 byla již pro další chod družstva neúnosná, vedení  
muselo přijmout zásadní rozhodnutí: buď družstvo zlikvidovat nebo se spojit se 
silnějším subjektem. Po intenzívním jednání se družstvo dohodlo se 
Zemědělským zásobováním a nákupem Pomoraví, a.s., Hodonín ( ZZN) na  
spolupráci formou holdingu, jinak řečeno: společnost převzala dlouhodobé 
závazky družstva s právem účasti na jeho chodu a kontrole. Ještě před vstupem 
do spolupráce zrušilo družstvo koncem roku 2006 skleníkové zelinářství a 
květinářství, produkci okrasného zahradnictví a vinohradnictví. Dva skleníky 

Druhá 
transformace 
zemědělského 
družstva 
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byly vydány v restituci bratřím Jiřímu a Milanu Bínkovým a Aleši Kalvodovi ze 
Žatčan, další  skleník byl prodán Ing. Radku  Křížovi z Telnice, vinohrad převzal 
do soukromého užívání Ing. František Poláček. Dosavadní  členové družstva se 
vzdali svých členských práv převodem na osoby ze ZZN, bylo zvoleno nové 
představenstvo družstva.         
Po takto provedených změnách má družstvo koncem roku 2007  19 pracovníků 
(v roce 2006 to bylo 26 pracovníků), předsedou  představenstva byl zvolen ing. 
Jaroslav Sasinek ze ZZN, ředitelem družstva byl jmenován Ing. František 
Poláček. Členy družstva je 6 fyzických osob a l osoba právnická,   
představenstvo je 3 členné, kontrolní komise také 3 členná.  Z obce je členem 
družstva pouze jeden občan, kromě něj pracuje v družstvu v zaměstnaneckém 
poměru 15 místních občanů. Družstvo hospodaří  na výměře  890 ha zemědělské 
půdy. 
Pro bývalé členy družstva a vlastníky majetkových podílů se našlo přijatelné 
řešení. ZZN vypořádal za družstvo členské a majetkové podíly ve výši 39,9 %  
z původní výše těm,  kteří požadovali vyplacení peněz ihned při podepsání 
smlouvy. Ostatním podílníkům bude plná výše majetkových podílů vyplácena 
ročními splátkami po dobu 15 let. 
Pracovníci a představenstvo ZD před reorganizací  - rok 2006: 
počet členů   92 - z toho 70 občanů ze Žatčan 
počet stálých pracovníků 26 
představenstvo  Ing. František Poláček  předseda 
    Ing. Jiří Jonáš   místopředseda 
    František Blažek  člen 
    Zdeněk Krejčí   člen 
    Lenka Kselíková  člen 
    Ivo Ryba    člen 
    Pavel Sedláček  člen  
 
 
Koncem roku má jednoho koně Zdeněk Sýkora z č. 167, druhého koně vlastní  
jeho bratr Klement Sýkora č. 191. Jedinou krávu v obci choval  Josef Binek č. 5,  
koncem roku chov zrušil. Chov prasat pro vlastní potřebu stále klesá, podle 
odhadu MVDr. Ryby  je v obci asi 20 kusů. Tři kozy jako jediný chová Zdeněk 
Sýkora. V důsledku stále se opakujícího králičího moru a jiným nemocem se 
od chovu králíků ustupuje. Také se omezuje chov slepic, v obci nevidíme ovce, 
káčata a housata.    
Ještě po 2. světové válce převažovaly v obci zemědělské usedlosti, po vzniku 
většinového JZD v roce 1957 se soukromé hospodaření zúžilo jen na záhumenky 
pro vlastní spotřebu, v zemědělských usedlostech se rušily stáje pro dobytek,  
nástupci stárnoucích hospodářů přestali mít o pěstování vlastních zemědělských 
produktů zájem. Po roce 1989, když  začaly velkoprodejny nabízet poměrně 
levné potraviny, se dále nezájem o vlastní drobné hospodaření prohloubil.  
Zrušením nerentabilní živočišné výroby v zemědělském družstvu chov 
hospodářských zvířat v obci zanikl.  
Statistika ukazuje, jak se počty chovaných hospodářských zvířat změnily mezi 
roky 1952 a 2007, přičemž v roce 1952 převažovalo v obci soukromé 
hospodaření:    

Hospodářská 
zvířata v obci 
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druh 1952 - bez JZD 1989 - bez JZD 2007 
 
koně 71 5 2 
hovězí dobytek 321 8 0 
- z toho krávy 152 6 0 
prasata    786  142 20 
ovce  a berani    5 18 0 
kozy 225 6 3 
slepice  2 555 1358 nezjišťováno 
 
V obci hospodaří zemědělské družstvo, v soukromém sektoru společně 
hospodaří zemědělci Ing. Miroslav Sekanina a Jan Čumpa ml.. Družstvo 
postupně rušilo živočišnou výrobu, oba sektory se nyní specializují na obiloviny 
a olejniny, živočišnou výrobou se nezabývají. 

Osevní plochy 
místních  
zemědělců 

 
 
                   Osevní plochy v roce 2007 (v hektarech) 
 
produkt  Družstvo Sekanina + Čumpa 
 
pšenice  368 237,7 
ječmen 74,4 0,8 
slunečnice 123,2 59,5 
kukuřice 271,5 0 
vojtěška 34,5 0 
brambory + krmná řepa 
pro záhumenkáře 

2,0 0 

osevní plochy celkem  873,6 298,0 
  
 
Firma WONS, která koupila v minulém roce v hlavní budově zemědělského 
družstva objekty po zkrachované výrobně dveří SAAS, se rozdělila na 2 
subjekty:   
Deros, a.s. vyrábí ve větší provozovně komponenty pro topná tělesa a Arvet, 
s.r.o. pro ni zajišťuje materiál. Z bývalé velké haly družstva (majitelem je 
podnikatel Tůma z Tuřan) odešla firma BESYST, které se nepodařilo zahájit 
výrobu betonových skeletů pro stavby. Halu si nově pronajala firma DIPRO, 
s.r.o. jako velký skladovací prostor pro obchod s keramickými obklady 
a betonovou dlažbou. Bývalou tiskařskou  firmu SIGNET a po ní DESTIN 
v budovách na Ropě získali v dražbě 2 společníci z Itálie a 1 z ČR. Zatím nemají 
vyjasněné podnikatelské aktivity. V areálu bydlí jen správce budov zajišťující 
údržbu budov a přilehlého prostranství. Náš podnikatel Karel Hrouzek z č. 304 
dokončil rekonstrukci bývalého polního hnojiště Pod Flonkami na stáčírnu 
pohonných hmot a začal tam také provozovat čerpací stanici nafty a benzinu. 
Stolařskou dílnu ve stodole domu č. 6 (Alena Pavlišová, roz. Eliášová) si 
pronajali společníci Machek a Čermák ze Sokolnic k provozování  truhlářství.     
V areálu bývalého hospodářského střediska družstva má sídlo zahraniční firma 

Průmyslová 
výroba 
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BEMETA, zabývající se výrobou nerezových bytových doplňků. Podnikatel 
Antonín Ryšavý z Velkých Němčic dokončuje v bývalé kotelna ZD úpravy pro 
zámečnickou dílnu. 
 

datum akce  pořadatel Kultura 
1.1. 0,30 hod. ohňostroj a novoroční přípitek na 

návsi 
obec   

6.1. Tříkrálová sbírka  Charita  
7.1. Tříkrálová koleda  Orel a školy  
13.1. Myslivecký ples Myslivci  
21.1. Dětský karneval  zajišťovaný agenturou 

Vendulka 
Obec  

27.1.  Country bál MRAK  
11.2.  Posezení u cimbálu - muzika DONAVA Orel  
16.2. Ostatková zábava Hasiči  
17.2. Masopustní průvod masek Hasiči  
18..2. Dětské radovánky Hasiči  

5.- 7. 4.  Tradiční ,,hrkání“ ve Svatém týdnu farní společenství  
9.4. Pomlázková pochůzka s místní lidovou 

hudbou 
farní společenství  

28.4. Pochod do Starého lesa  Sokol  
6.5. Volejbalový turnaj  o pohár starosty  obec   

7.- 8. 5. Mistr kouzel - stan na návsi  Katonas Magie  
12.5. Den dětí na návsi školy  
13.5.  Den matek Orel a školy  
2.6. Předhodová zábava stárci  
3.6. Krojované hody pod májí - večer zábava  stárci  
4.6. Krojované ženáčské hody Orel  
28.7.  Country zábava na návsi MRAK Nesvačilka  
18.8. Bigbit festival  - 9 big. kapel na hřišti Big. agentura  
5.10.  Oddací list - div. komedie v orlovně Tyl. divadlo Újezd  
7.10.  Volejbalový  turnaj o pohár starosty obec  
11.11.  Martinské hody  s  cimbálovou muzikou 

Donava  
Orel  

13.a 
14.12.  

Dětské divadelní představení  
Z pohádky do pohádky ( pro děti ze škol) 

Sokol  

16.12. Dětské divadelní představení 
Z pohádky do pohádky ( pro dospělé) 

Sokol  

16.12.  Výstava obrazů na faře  Veronika Jarošová  
26.12. Štěpánské koledování farní společenství  
29.12. Živý Betlém na návsi děti   
31.12. Ohňostroj pro děti  farní společenství  

 
Letos si Sbor dobrovolných hasičů připomněl 105. výročí svého založení. Byl 
ustanoven v roce 1902 a je nejstarším činným spolkem v obci. V upomínku za 
zemřelé členy sboru byla v kostele sloužena mše sv. 
Nyní má sbor 56 členů, 2 soutěžní družstva a 12 členů zásahové jednotky. 
Schůzová činnost výboru byla v 1. polovině roku častá, projednávalo se 
zajišťování  úkolů celého roku. V rámci okrsku zastávají naši členové významné 

Hasiči 
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funkce: starostou je Oldřich Tichý, jednatelem Josef Hájek a strojníkem Radek 
Tichý.  
Sbor provedl začátkem roku inventarizaci majetku, členové prováděli asistenční 
službu. na mysliveckém plese. Tradiční třídenní ostatky konal sbor ve dnech 
16. - 18. února. Páteční taneční zábava s bohatou tombolou se bohužel konala 
za malé účasti občanů, v sobotu se uskutečnila za doprovodu kapely pochůzka 
masek, v neděli za účasti velkého počtu dětí dětský maškarní karneval.  
V Moutnicích se 3. března setkali starší hasiči našeho okrsku. Přátelského 
posezení se od nás zúčastnili Josef Simandl, Josef Dolák, Oldřich Tichý, Jiří 
Tichý a Josef Hájek.  
Na sokolském pochodu do Starého lesa předvedl sbor hasičskou techniku.  
12. května proběhlo na našem hřišti 1. kolo soutěže v požárním sportu za účasti 
9 družstev.  Z našich dvou družstev  zvítězila děvčata, chlapci skončili druzí.  
V druhém kole této soutěže 20. května v Přísnoticích obsadili muži 8. místo, 
děvčatům chybělo do vítězství 14 vteřin. V přeboru jednotlivců zvítězila ve své 
kategorii naše Jana Opluštilová.        
Na Memoriálu Jaroslava Garguly v Moutnicích skončila děvčata na 4. místě.  
Na  krajské soutěži pomáhali členové sboru jako rozhodčí a při doplňování vody 
při požárním útoku.  
Přímá pomoc obci spočívala při zalévání trávníků a vytažení 3 poklopů ze studny 
u hřiště. 
Hasiči se prezentovali v České televizi v pořadu Dobré ráno na téma ,,Voda jako 
živel“. Televizní štáb natáčel záběry v naší hasičské zbrojnici a rozhovory se 
starostou obce a velitelem zásahové jednoty. V krátkém sestřihu vysílaném 
2. listopadu byly také použity videozáznamy z účasti naší jednotky při velkých 
povodních  v severních Čechách v roce 2002. 
Péči o techniku je věnována velká pozornost, zabírá mnoho času i finančních 
nákladů. Opraveny byly brzdy a přední tlumiče autocisterny za 13 tis. Kč, 
koupeny 2 baterie pro Tatru, u Avie provedena oprava a výměna startéru a další 
drobnější údržba nutná k předvedení vozidel na technické prohlídky. 
Z hasičského záchranné sboru byly do vybavení požární jednotky přiděleny dvě 
radiostanice, jejichž uvedení do zásahového provozu si vyžádalo další náklady. 
Ze zprávy velitele zásahové jednotky vyplývá, že jednotka je zařazena 
do III. skupiny  požární ochrany a je tedy povolávána k zásahům do širokého 
okolí. Letos byl počet výjezdu neobyčejně vysoký, celkem se jelo k 16 zásahům. 
Při těchto akcích bylo odpracováno více než 300 hodin, další hodiny byly 
věnovány na čištění a sušení hadic, údržbě techniky. Pozornost byla zaměřena 
na zvyšovaní kvalifikace a zkouškám způsobilosti u vedoucích jednotky a 
školení ostatních členů. 
Zásahy provedené v tomto roce: 
• 15. ledna -  požár briket v Uhelných skladech v Újezdě - Rychmanově 
• 23. ledna - vyprošťování vozidel ze závějí na silnici Újezd - Otnice             
• 24. ledna -  vyprošťování linkového autobusu a osobního auta ze závějí  
     na   kopečku  silnice k Nesvačilce 
• 29. ledna - hašení požáru stodoly Antonína Halmy v Žatčanech č. 151 
• 22. března - velký požár briket  v hale skladu v Újezdě - nádraží Sokolnice 
• 1. až 6. dubna - opakované výjezdy k neuhašenému požáru briket 
• 24. dubna -  ochrana zásob ve zříceném objektu zemědělského objektu  

v Jalovisku 
• 7. června  lokalizace požáru 2 bytů v penziónu v Újezdě 
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• 21. července - výjezd k požáru strniště v Otmarově 
• 26. července - požár slámy na poli u Nesvačilky 
• 28. července - požár trávy na mezi nad železniční tratí v Újezdě 
• 2. srpna - požár porostu na poli u Telnice 
• 29. září - požár stohu slámy v Těšanech 
• 30. října - znovu požár briket v Uhelných skladech v Újezdě 
• 27. prosince - hlášen požár nízké budovy u rybníka v Těšanech. Po výjezdu na 

místo bylo zjištěno jen malé lokální ohniště. Požár byl klasifikován jako 
planý. 

Z výčtu výjezdů je patrné, že naše zásahová jednotka měla letos plné ruce práce.  
Zasahovala vždy v součinnosti s profesionální jednotkou ze Židlochovic a 
dalšími přivolanými jednotkami z okolí.    
Letošní náklady činily  84 tis. Kč, z rozpočtu obce uhrazeno 59 tis., na výjezdy 
mimo naši obec přispěl JM kraj dotací 25 tis. Kč.        
 
Podrobnosti k požáru zapsal velitel požární jednotky Oldřich Tichý:  
,,29. ledna 2007 vznikl požár stodoly u Halmů v Žatčanech. Požár byl nahlášen 
na ohlašovnu ve 23,00 hodin, vyrozuměn velitel jednotky, který zajistil 
prostřednictvím Antonína Lorence vyhlášení poplachu sirénou u hasičské 
zbrojnice. K požáru vyjíždí Tatra CAS 32, která je v krátké době na místě jako 
první. Proveden průzkum a zabránění rozšíření požáru na sousední dům (Tichý 
Oldřich, Tichý Radek, Lízal Tomáš). Po příjezdu druhého vozidla  - Avia - je 
provedeno posílení první jednotky a zajišťováno doplňování cisteren z hydrantu 
na Zahradách. Tuto jednotku tvořili Kroupa P., Krejčí Zd., Hemala Zd., Blaško J. 
starší, Tichý Jiří, Habiger V., Habiger P. Lorenc A., Sedláček P. Vypnutí veřejné 
sítě zajistil elektrikář Vojtěch Hlouch. Na místo přijíždí JSHD (Jednotka sboru 
dobrovolných hasičů) Moutnice - CAS 32, Avia 30. Provádí se hašení celého 
objektu. K požáru následně přijíždí profesionální jednota HZS Židlochovice - 
velitel převzal zásah (P. Svoboda). Jako další jednotka se dostavila JSDH 
Sokolnice - LIAZ. Provádí nasvícení požářistě a likvidační práce. Požár byl 
zlikvidován ve 2,15 h, jednotky odjíždí na základny. Na místě požáru zůstává 
hlídka místní JSDH. 
Poznatky: Požár byl založen úmyslně, po příjezdu byl ve II. fázi hoření, stodola 
nebyla napojena na elektřinu. Vzhledem k blízkosti vedení veřejné sítě byla 
omezena I. fáze hašení až do celkového vypnutí. Občerstvení bylo zajištěno. 
Druhý den byla opravena střecha sousedního domu (Tichý, Habiger), praní 
a sušení hadic.“ 
K tomu dodávám, že rodina Halmova žije delší dobu ve velice neutěšených 
sociálních podmínkách. Otec rodiny je dlouhodobě nezaměstnaný alkoholik, 
v minulém roce mu ve věku 47 let zemřela manželka. Vztahy mezi manžely 
navzájem i se čtyřmi dětmi, byly natolik neurovnané, že docházelo k častým 
konfliktům, o nichž by mohli vyprávět jejich sousedé. Několikrát musely 
problémy řešit  sociální pracovnice okresního úřadu. V době požáru byl v domě 
s otcem mladší syn Aleš, patrně mezi nimi došlo k hádce či potyčce, která 
vyvrcholila tím, že Aleš pravděpodobně stodolu zapálil. Ve zchátralém domě  
žije nyní sám 52 letý Antonín Halm, děti jej opustily, nepracuje, žije 
z příležitostných příjmů za sběr kovového odpadu, z různých zdrojů získaných 
v přírodě, také z darů od spoluobčanů. 

Požár 
Halmovy 
stodoly 

 
 
Počet členů jednoty byl koncem roku celkem 105, z toho 70 žen, 11 mužů, Sokol 
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7 dorostenek, 2 dorostenci, 10 žákyň a 5 žáků. Starostou je MVDr. Jiří Ryba, 
cvičení rodičů s dětmi a žen na balónech zajišťovala Vlasta Korunková, cvičení 
žákyň Lenka Rybová, cvičení aerobiku Lucie Rybová, cvičení důchodkyň Radka 
Fialová. V tělocvičně probíhá cvičení žáků místní školy, družiny a mateřské 
školy. 
Tradičního Pochodu do Starého lesa se v dubnu zúčastnilo 106 dětí z Měnína, 
Telnice, Újezda u Brna a Žatčan. V doprovodném programu vystoupili sokolníci, 
místní modeláři,  hasiči a kynologové. Celková účast včetně dospělých byla 157, 
z toho 26 rozhodčích. 
Další významnou akcí jednoty bylo prosincové sehrání 5 představení divadelní 
pohádky Z pohádky do pohádky. Ve dny školního vyučování se hrálo pro žáky 
6 sousedních vesnic, nedělní představení bylo pro dospělé. Celkem pohádku 
vidělo 766 dětí a 150 dospělých. Nácvik probíhal od září do prosince pod režií 
Vlasty Sedláčkové, Soni Lejskové a Evy Stiborové.  
V tomto roce byla provedena generální oprava střechy, parkové úpravy okolí 
sokolovny a nátěr štítových plechu. Zateplení střechy v hodnotě 110 tis. Kč 
provedla místní firma Petra Nováka.           
 
Na začátku roku bylo v MS 15 členů a 3 hosté (2 z Telnice a 1 z Újezda).  
Nejstarší člen sdružení Vladimír Blažek zemřel letos 28. 6. ve věku 81 let. Hned 
začátkem roku se konal velice úspěšný 30. myslivecký ples, o jehož průběhu se 
píše v samostatném příspěvku MVDr. Jiřího Ryby. 
V květnu byl uspořádán společný zájezd členů a rodinných příslušníků do 
termálních lázní v maďarském Györu.  
Jarní stavy bažantů a zajíců byly dobré, také průběh počasí byl pro zvěř příznivý.  
Myslivci zakoupili 3 betonové napáječky pro zvěř a v letních měsících rozváželi 
vodu. V Dílech bylo vysázeno krmné kukuřičné políčko, z části bylo sklizeno, 
část byla ponechána na zimu pro zvěř. Díky celoročnímu krmení divokých 
kachen na Cézavě se jejich stavy mnohonásobně zvýšily.  
Po žních nacházela zvěř úkryt a potravu v krmných pásech kukuřice 
na Vinohrádkách a v Dílech vysetých ZD Žatčany ze státní dotace. Od srpna se 
začala zvěř přikrmovat krmnou řepou. Po honitbě bylo rozmístěno 7 krmných 
přístřešků pro koroptve, jejichž stavy klesají.  
Na podzim se uskutečnilo celkem 6 honů na bažanty a zajíce a 2 lovy sokolníků. 
Celkový výřad byl 583 bažantů a 325 zajíců, 74 kachen a 7 kusů srnčí zvěře.  
V drobné zvěři to byl nejvyšší odlov za posledních 30 roků. Tento výsledek 
můžeme přičíst příznivým podmínkám v naší honitbě, dostatečným 
přikrmováním v zimním období, tlumení škodné a také ponecháním dostatku 
zvěře jako kmenové stavy pro příští rok.            

Myslivci 

 
Jubilejní 30. ples Mysliveckého sdružení Žatčany se konal 12. ledna ve všech 
nově upravených prostorách orlovny. Tak dlouhou nepřetržitou řadu plesů jedné 
organizace si nikdo nepamatuje. Na významné výročí se myslivci důsledně 
připravovali dlouho před ním. Novinkou byla bezplatná telefonická rezervace 
míst u stolu, 2 dny před zahájením plesu bylo již rezervováváno přes 200 míst. 
Na ples do posledního místečka naplněného sálu přišlo 250 návštěvníků. 
Přestože většina účastníků jsou domácí myslivci a jejich myslivečtí hosté 
z okolí, nemalá část ,,civilistů“ ráda ples navštěvuje, aby ochutnala zvěřinová 
jídla a vyhrála něco z tomboly, která je mnohem bohatší než na jiných 
vesnických zábavách. 
Na přípravu zvěřinových specialit byl pozván profesionální kuchař Pavel 

30. jubilejní 
ples myslivců 
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Rychlík z Těšan. O výborné kvalitě jím připravených jídel svědčí skutečnost, že 
připravil 180 porcí jídel, po nichž se jen zaprášilo. Někteří účastníci se přiznali, 
že po večeři před půlnocí neodolali k ránu ještě dobrému guláši. V tombole bylo 
150 výher, mezi hlavní patřili 2 prasečí půlky, 3 selata  a vepřové hlavy.   
Oživením plesu bylo bezplatné vystoupení mažoretek z Lažánek, odměněny byly 
bouřlivým potleskem za vystoupení a ovocem na zahnání žízně po vystoupení.  
Na plese hrála hudební skupina Modul z Těšan, mnohým vadila příliš hlasitá 
produkce, ale dovedou vytvořit pravou plesovou atmosféru, jak se potvrdilo 
zvláště v brzkém ranním závěru plesu.  
Nevýhodně byl v přísálí umístěn bar na nápoje, při tak velkém počtu návštěvníků  
se ve zúženém prostoru tvořily dlouhé fronty. Zákaz kouření v prostorách 
orlovny byl dodržován, kuřáci si svoji vášeň vychutnávali na čerstvém vzduchu 
na dvoře.        
Maximální spokojenost hostů je pro organizátory mysliveckých plesů povzbu- 
zením k přípravě v pořadí 31. plesu, jehož konání bylo stanoveno na 11. leden 
příštího roku. 
(Zpracováno podle příspěvku mysliveckého hospodáře MVDr. Jiřího Ryby  
v Obecním zpravodaji z února 2007.)  
 
 
V tělocvičně pravidelně cvičí dívky aerobik pod vedením ses. Dokoupilové 
a Cábové, chlapce ve florbale vede každou středu Karel Svoboda, nejmenší děti 
cvičí ses. Martina Zapomělová. Večer v pátek je vyhrazen dospělým 
k pravidelnému volejbalu, nepravidelně se hrává stolní tenis. Poměrně hojně je 
navštěvována nově zřízená posilovna. 
Jednota uspořádala dvě ústřední orelské akce: gymnastické hry a soutěž MISS 
Aerobik. Na obou získala naše děvčata řadu předních míst. Děvčata si také zajela 
na atletický víceboj do Vyškova, získala šest medailových umístění. Úspěšně si 
vedl v lednovém  silničním běhu v Moutnicích náš člen Jiří Miker, který ve své 
kategorii již 3 x za sebou suverénně zvítězil. Poměrně s úspěchem skončila účast 
našich mužů na ústředním turnaji v malé kopané ve Žďáru n. Sázavou. 
Postoupili jako nejlepší ze skupiny, ale v dalším vyřazovacím utkání prohráli.  
Členové naší jednoty se rovněž  zúčastnili některých akcí pořádaných župou 
a ústředím, jmenovitě  Mariánské štafety v Blučině,  ústřední orelské pouti 
na sv. Hostýn a turnajů v kuželkách v Telnici a Moutnicích.  
Z kulturních akcí pořádala jednota tradičně Tříkrálovou koledu, Svátek matek. 
Letos k nim přibyly Martinské hody s cimbálovou muzikou Donava.  
Z investičních akcí byla provedena jen betonáž jeviště. Závěrečná část rekon-
strukce orlovny byla dočasně zastavena, podmínky stavebního povolení na 
hlučnost, které uplatňoval soused z č. 101, nemohly být vzhledem k vysoké 
finanční náročnosti splněny. Pokud nedojde k přijatelnému řešení, nebude možné 
rekonstrukci v projektovaném rozsahu  provést. V takovém případě se provedou 
jen nejnutnější stavební úpravy (obnova podlah, výměna zbytku oken 
a vstupních vrat).   

Orel 

 
V  minulém roce byla ve  II. etapě rekonstrukce orlovny v přistavěném zadním 
traktu budovy vyčleněna pro posilovnu jedna místnost v přízemí se sprchou 
a umyvadlem. Na kobercem pokryté podlaze je řada posilovacích strojů určených 
ke zlepšení zdraví a fyzické kondice. Mezi 10 stroji najdeme odborně nazývané 
pomůcky: věž, orbitrek, spinningová kola, veslo, rotopedy, činky. Posilovna je 
vhodná pro všechny věkové kategorie, navštěvovat ji mohou všichni občané 

Posilovna  
v orlovně 
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obce. Jak správně používat zařízení vám poradí trenérka a správkyně posilovny 
Zdenka Dokoupilová, s kterou je možné po předchozí domluvě  zajistit cvičení 
každý den od 9 do 21 hodin. Poplatek za 1 hodinu užívání posilovny byl pro 
veřejnost na rok 2007 stanoven pro členy 15 Kč, pro veřejnost  30 Kč/h.   
 
 
 
 
Sportovní klub prožívá útlum jak ve vedení, tak i mezi samotnými hráči. Za 
minulý rok se nekonala ani výroční schůze, výbor se neschází, chod klubu 
zajišťují jen starosta a jednatel, o funkce není zájem. Podobná situace je i mezi 
hráči, ti se sotva sejdou na trénincích a k soutěžním utkáním, ale aby přiložili 
ruce k dílu k jiným potřebným pracím v klubu, to je moc nezajímá. I. mužstvo 
nemá ani trenéra, dorostence vede jednatel Antonín Sedláček. Žákovské družstvo 
bylo pro malý počet hráčů ze soutěže odhlášeno, někteří žáci hrávají za sousední 
Moutnice. Přitom je klub poměrně dobře materiálně vybaven (umývárna, sprchy, 
několik souprav dresů, dostatek míčů, tráva na hřišti  pravidelně sečena  
traktorovou sekačkou, dresy jsou po každém utkání prané, k utkáním se jezdí 
osobními auty aj.). Velkým nedostatkem je, že je ve vesnici málo mládeže, 
mnozí z nich mají jiné koníčky, fotbal je tolik nepřitahuje, jak tomu dříve 
bývalo. Mezi hráči není žádná konkurence, hraje ten, který přijde, mnohdy  
musejí být  k účasti na utkání přemlouváni. Situace se podobá roku 1962, kdy se 
vedení klubu prakticky rozpadlo a byl takový nedostatek hráčů, že bylo 
rozhodnuto dát kopanou do klidu. Tento stav trval až do roku 1965. 
Klub není finančně soběstačný, vstupné na utkání se nevybírá (navštěvuje je jen  
několik ,,skalních“ fandů), jednou za 3 roky se získá několik tisíc za sběr 
železného šrotu, činnost je prakticky udržována dotacemi z obce a fotbalové 
župy. 
Letos byla na přístřešku před kabinami vyměněna silně poškozená plastová 
krytina za plechovou nákladem 24 tis. Kč. Jeden díl za 500 Kč byl nedlouho 
po montáži ukraden. Vandalové také rozbili na kabinách 2 okenní tabule se 
škodou 750 Kč.     
V okresních soutěžích 2006 - 2007 si nejlépe vedli dorostenci, skončili na 
5. místě s aktivním skórem 42:37 a získanými 20 body z možných 42 bodů 
(48%), také poměrně úspěšní byli žáci se skórem 37:38 a  25 body na 7. místě 
z možných 54 (46%). Muži na předposledním 10. místě dostali dvojnásobek 
branek než dali  - 32:64 a z 60 možných bodů získali jen 18 (30%).    

Sportovní 
klub 

 

Sportovní výsledky SK v okresních soutěžích  

Kone čné tabulky ro čníku 2006 - 2007 

Muži - IV. t řída 

 1.   Moutnice B 20 15 3 2 69:21 48 
 2.  Židlochovice 20 11 7 2 46:19 40 
 3.  Rajhradice 20 10 4 6 38:32 34 
 4.  Těšany 20 9 3 8 35:38 30 
 5.  Měnín B 20 8 4 8 51:41 28 
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 6.  Kobylnice B 20 9 0 11 40:51 27 
 7.  Podolí B 20 8 2 10 37:42 26 
 8.  Babice n. Sv. B 20 7 3 10 29:30 24 
 9.  Blučina B 20 5 4 11 33:62 19 
 10. Žatčany  20 6 0 14 32:64 18 
 11. Blažovice B 20 3 8 9 27:37 17 

 

Dorost - III. t řída 

 1.  Měnín 14 19 2 2 50:27 32 
 2.  Podolí 14 9 2 3 57:21 29 
 3.  Mokrá 14 7 2 5 49:33 23 
 4.  Babice n. Sv. 14 6 2 6 50:34 20 
 5.  Žatčany 14 6 2 6 42:37 20 
 6.  Prace 14 6 2 6 31:30 20 
 7.  Vin. Šumice 14 5 2 7 43:41 17 
 8.  Pozořice 14 0 0 14 7:106 0 

 

Žáci - smíšená  p řípravka                                                                                                       

 1.  Šlapanice 18 17 0 1 118:29 51 
 2.  Měnín 18 15 0 3 134:21 45 
 3.  Pozořice 18 10 2 6 61:37 32 
 4.  Blučina 18 9 2 7 73:61 29 
 5.  Podolí 18 9 0 9 63:49 27 
 6.  Blažovice 18 8 2 8 46:40 26 
 7.  Žatčany 18 7 4 7 37:38 25 
 8.  Újezd  18 7 1 10 25:52 22 
 9.  Mokrá  18 2 1 15 25:120 7 
 10. Těšany 18 0 0 18 16:151 0 

 
Podzimní část okresních soutěží ročníku 2007 - 2008 

 
Žáci nebyli do soutěže 2007/2008 přihlášeni. 
V podzimní části rozehrané soutěže jsou muži i dorost v druhé polovině tabulky. 
Muži vyhráli 2 utkání, 5x remizovali a 4 utkání prohráli, skóre mají pasivní. 
Dorost vyhrál 3x, 1x remizoval a 4x prohrál, skóre má aktivní. 
Muži     8. místo z 12 účastníků     11 bodů     skóre 19:21 
Dorost      7. místo z 10 účastníků    10 bodů      skóre 35:34 
 
 
 
Modelářský klub neochabuje v činnosti ani pátým rokem po založení. V dílně za 
školou se členové scházejí každý pátek pod dohledem starších zkušenějších 
vedoucích ke stavbě modelů, za příznivého počasí je vídáme na travnatém 
vlastními prostředky udržovaném ,,letišti“ v biocentru za hřištěm a od podzimu 
také na asfaltové polní cestě u nového mostu přes Cézavu. Klub vede od 
založení Pavel Kostyál, velkou aktivitu  projevují členové vedení Zdeněk Sýkora 
a Josef Fiala, klub má ke konci roku 20 aktivních členů. V evidenci je 

Modelářský 
klub Alka 
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44 modelů, nejvíce z nich má Michal Cupák z Újezda (9), následuje Zdeněk 
Sýkora st. a jeho syn Ota se 7 modely, Josef Fiala má modelů 6. Z třinácti 
běžných letošních akcí se mimo jiné 3x létalo na kopci nad Blučinou 
(Blučiňáku), 1x na Špičáku nad Újezdem, 1 x na polním letišti v Křepicích, 
v dubnu se uskutečnila celodenní exhibice při sokolském pochodu do Starého 
lesa.  
Mimořádnou událostí byla účast na mistrovství historických modelů na letišti 
Boleráz - Klčovany na Slovensku, jehož se v červnu  zúčastnilo 8 členů našeho 
klubu. Soutěžili jsme v modelech řízených rádiem, zhotovených podle 
dokumentace, která vznikla před rokem 1950. I když všichni z našeho klubu 
skončili ve druhé polovině výsledkové tabulky, byla první taková mezinárodní  
soutěž pro naše účastníky velkým zážitkem i příležitostí k získání cenných 
zkušeností. Jinou významnou událostí byla účast na setkání historických modelů 
na letišti v Chotěboři. V soutěži se po určitých technických problémech (krátká 
délka lana k vytažení modelu) umístil model Zdeňka Sýkory na 11. místě z 16 
startujících. I tady byla velká příležitost poznat atmosféru soutěže, o modelech si 
popovídat  a získávat zkušenosti. 
Členské příspěvky byly stanoveny pro pokročilé na 400 Kč a pro mladší 
začínající členy 200 Kč ročně. Finanční příspěvek od OÚ Žatčany byl čerpán 
výhradně pro zabezpečení činnosti klubu, na nákup materiálu a zařízení. 
Prezentaci na internetových stránkách provádí kvalitně  členové klubu. Činnost 
v letošním roce lze hodnotit jako velice úspěšnou. Předsedou MK je od založení 
Pavel Kostyál z č. 64.  
 
 
Farářem římskokatolické církve v obci od roku 2005 je P. Miloslav Kabrda. 
Bydlí na faře v Újezdě. V Žatčanech je pravidelně nedělní mše sv. v 9,30 hod., 
odpoledne mariánské nešpory, postní nebo adventní pobožnosti. Ve všední dny 
jsou bohoslužby vždy v úterý a ve čtvrtek v 18 hod., v zimě v 17 hod. Účast 
na bohoslužbách bývá v neděli kolem 200, ve všední dny 30 věřících. 
Varhaníkem a současně i kostelníkem je od roku 2002 František Hladký, 
akolytou Radomír Kalvoda, ministruje 17 chlapců, lektorských dvojic je 16, 
o pořádek v kostele střídavě pečuje 22 farnic, vždy dvě každý týden. Květinovou 
výzdobu obstarává paní Olga Hladká s dcerou Ludmilou Hlouchovou. Ve 
farnosti působí kostelní schola, dvě modlitební společenství matek , společenství 
mládeže a růžencové sdružení. Náboženství vyučuje katechetka Mgr. Karla 
Jarošová, v tomto šk. roce jej navštěvuje 18 místních dětí. 
Tříkrálové sbírky začátkem ledna se zúčastnily dvě skupiny koledníků, vybralo 
se 24.349 Kč.  V březnu se farníci zúčastnili diecézní poutě na Petrov do Brna. 
Ve čtvrtek až sobotu před Velikonocemi se stále udržuje hrkání dětí po vesnici, 
v průměru se jej letos zúčastnilo 24 dětí, převážně děvčata. V červenci byla 
společná  Cyrilometodějská pouť s Újezdem do Křepic, v srpnu mariánská pouť  
do Žarošic. V září, jako každoročně, byla ve slavnostně vyzdobeném kostele 
děkovná mše na poděkování za úrodu. Při Mikulášské nadílce v kostele byly 
rozdávány dárkové balíčky v hodnotě po 50 Kč pro 100 přihlášených dětí.   
O Vánocích byla v kapli Maří Magdalény výstavka betlémů. Velice pěkný byl 
letošní Živý Betlém na návsi s hudebním doprovodem  kostelní scholy, nácvik 
prováděly členky farního společenství. V závěru roku, na svátek sv. Jana,  bylo 
v kostele svěceno víno.  
Sv. přijímání bylo podáno na 10 tis., v kostele byly pokřtěny tři děti, církevní 
svatba byla jedna, pohřbů šest.  

Duchovní 
život 
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V tomto roce byla provedena částkou 200 tis. Kč velká oprava varhan; byly 
vyměněny všechny dřevěné píšťaly a vzdušnice (měch). Fara je v dobrém 
technickém stavu, vzorně o ni pečuje Václav Svoboda. Na faře se pravidelně 
schází kostelní schola, matky a mládež. Je často využívána k občerstvení 
příbuzných po pohřbech, v oslavám životních výročí, v prosinci v ní proběhla 
výstava místní výtvarnice Veroniky Jarošové, koncem roku se zde uskutečnila 
ochutnávka vína. Letos byl na faru zaveden obecní vodovod.     
 
 
 

T e p l o t a  Počasí 
měsíc 
 

nejnižší 
noční 

nejvyšší 
denní 

průměrné    
noční 

průměrné   
denní 

průměr 
celodenní 

 

leden -9 18 2,7 6,9 4,8  
únor -2 11 2,0 7,6 4,8  
březen -1 18 2,9 11,4 7,2  
duben -2 26 5,2 19,4 12,3  
květen 0 30 11,4 22,4 16,9  
červen 9 32 15,6 26,0 20,8  
červenec 8 35 15,9 26,1 21,0  
srpen 8 35 15,6 26,4 21,0  
září 3 22 9,6 17,7 13,7  
říjen -2 21 6,2 12,5 9,3  
listopad -6 13 1,1 5,8 3,4  
prosinec -4 9 -0,4 1,7 0,7  
v roce -9 35 7,3 15,4 11,4  
z toho:       
I.čtvrtletí   2,6 

 
8,7 5,6  

II.   “   10,7 22,6 16,7  
III .“    13,7 23,5 18,6  
IV .“    2,3 6,7 4,5  
 
ČR zažila nejteplejší zimu od roku 1880, kdy se začaly vést záznamy o počasí. 
Podle studie Českého hydrometeorologického úřadu bylo počasí na jižní Moravě  
v období od září 2006 do srpna 2007 nejteplejší za posledních sto let. Průměrná 
teplota byla v minulých letech osm až devět stupnů Celsia, v našem nejbližším 
okolí, v Tuřanech, se průměrná teplota za sledovaný rok zvýšila  na jedenáct a půl 
stupňů. Hrozí nedostatek vody, protože se vypařuje rychleji než jsou dešťové 
srážky. Velké problémy mají zemědělci, úroda se v některých částech kraje snížila 
nejméně o polovinu. (podle  brněnského deníku Rovnost z 5. 11. 2007)  
V Jihomoravském kraji byla zima nejteplejší od začátku měření v roce 1961:  
průměrná teplota  za prosinec 2006 až únor 2007  se zvýšila o  + 3,5°C proti roku 
1961.V teplém lednu kvetla čemeřice, petrklíče, zpívali kosi. Duben byl teplý, 
téměř  beze srážek, teprve 15. května po dlouhé době sucha pršelo. V polovině 
července udeřila velká horka, u nás byly tropické teploty 8 dní za sebou, ve dnech 
14. - 21. července. V  Brně - Žabovřeskách naměřili 17. července rekordních 
37,9°C. První sníh se objevil 6. 11., na sv. Martina napadlo 8 cm mokrého sněhu. 
Na Velikonoce bylo ráno kolem nuly, odpoledne slunečno 13°C, vánoční svátky 
byly bez sněhu, ráno  -4°C , odpoledne 0 až - 3°C, zataženo. 
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Nejstudenějším měsícem byl prosinec, od poloviny měsíce mírně mrzlo v noci (-
 4°C) i ve dne (-1 až -3°C). Letní měsíce červenec a srpen měly průměrné 
celodenní teploty shodné na 21°C, v červenci bylo 9 tropických dnů, v srpnu  6 
dnů. 
Úroda zemědělských plodin (obilí, řepky a slunečnice) byla v důsledku jarního 
sucha podprůměrná, také brambor a krmné řepy bylo málo. Ovoce špatně 
odkvetlo, v důsledku sucha nedozrálé plody opadávaly, také meruňky zasáhly 
jarní přímrazky. Vinné révě se dařilo, teplé léto a příznivý podzim poskytly 
dobrou úrodu.    

 
 

Průměrné roční čtvrtletní a teploty v obci od roku 2003 
Sestaveno podle denních záznamů paní Milady Floriánové z č. 72  
a ročních přehledů v zápisech do kroniky v jednotlivých letech. 

 
 Průměrná celodenní teplota v průběhu 5 let   
 2003 2004 2005 2006 2007  
 
v roce 10,7 10,0 9,8 10,4 11,4*  
z toho       
I. čtvrtletí 1,5 1,5 1,3 -1,0 5,6*  
II. 16,7* 14,2 14,9 14,2 16,7*  
III. 19,5* 18,3 18,1 19,4 18,6  
IV. 5,0 6,1 4,8 7,8* 4,5  
 
Hvězdičkou označené hodnoty = nejvyšší průměrné teploty.  
Tabulka ukazuje, že rok 2007 a také jeho  I. a II. čtvrtletí byli  ve sledovaném 
období nejteplejší.  Hodně teplo bylo ve III. čtvrtletí roku 2003, velice teplo  
bylo IV. čtvrtletí roku minulého. Mírný průběh zimy začátkem tohoto roku 
potvrzují údaje meteorologů, že v období říjen 2006 až březen 2007 bylo na jižní 
Moravě  nejtepleji za posledních sto let. 

 

 
 
 
 
Podle výkazu policie byly v roce 2007 spáchány na území naší obce tyto trestné 
činy: 
2 krádeže věcí a součástek z motorových vozidel  
1 krádež vloupaním do objektů firem a garáží 
2 krádeže vloupáním do rodinných domů nebo do firem  
1 krádež prostá 
3 ostatní trestné činy ( poškozování cizích věcí, požár, domácí násilí) 

Bezpečnost 

 
 
V sobotu 10. února bylo na návsi od časného rána živo. V 6 hodin dovezla 
do prostoru skupina  řezníků a jejich pomocníků  čerstvě zabitého vepře a začala 
za přítomnosti kamery a prvních hostů pravá vesnická zabíjačka, od paření 
a očištění prasete po stažení sádla a porcování masa. Ke zpracování byly 
připraveny 3 kotle a příslušné stoly. Celou akci zajišťovalo Pepíčkovo řeznictví, 
ještě než byly připraveny čerstvé masité pochoutky, byly ze zásob řeznictví 

Obecní 
zabíjačka 
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prodávány speciality (jelítka, jitrnice, mražená ovarová a černá polévka a j.), 
za mírný poplatek se čepovalo svařené víno a nabízely uzeniny. Občané se 
postupně u zabíjačky scházeli, v mrazivém ránu si většina z domu donesla něco 
silnějšího pro zahřátí. V průběhu dne se účast občanů zvyšovala, nechyběli ani 
pozvaní hosté z okolních vesnic. Z vlastních  čerstvých  výrobků  ze zabíjačky se 
zdarma podávala polévka a ovar, později guláš. Konzumovalo se v plátěném 
přístěšku u boční zdi samoobsluhy. Nálada byla výborná, od dopoledne se 
ozývaly slovácké písně v podání náhodně vytvořených skupinek mužů za 
doprovodu harmoniky, odpoledne k tomu přibyla i místní lidová kapela. S jídlem 
a pitím rostla i nálada, zpěv se rozléhal až do pozdních večerních hodin. Až 
za tmy se dělaly jelítka a vařila černá polévka. Vydařená slavnost skončila kolem 
22 hodiny. 
Snad z každého domu se na zabíjačku někdo vypravil, proto bylo na návsi pořád 
plno. Jak uvedl starosta obce, hlavním záměrem této akce bylo pozvat 
na podívanou občany, aby se pobavili, navzájem se v uvolněném prostředí lépe 
poznali, zvláště s těmi, kteří bydlí v naši obci jen krátkou dobu.         
Celý průběh zabíjačky a atmosféry kolem ní je pěkně zachycen ve videofilmu 
Jana Křivého st. 
 
Po několikaleté přestávce se zase na 1. máje objevily na silnicích vtipné 
prvomájové nápisy. K psaní  se už nepoužívá vápno, ale praktické fasádní barvy. 
Podle barvy nápisů pracovaly v terénu dvě mládežnické skupiny, jedni použili 
barvu bílou, druzí psali růžovou. Kdo zná poměry v obci, může si hesla psaná 
před domy vysvětlit sám. Význam některých nápisů zná jen hrstka zasvěcených 
pisatelů. Pro neinformované významy většiny nápisů:  
 
 

Prvomájové 
nápisy 

nápis   význam  nápis  význam   
JAR  republika Kout U žida      hospoda 
Stolička zubní lékař  Do pajzlu     směr do hospody  
Ping-pong stolní tenista Ondřej  Kombajn   zemědělec Čumpa 
Ze (Lenina)  pěstitelka zeleniny Jadan    odstěhoval se do Moutnic 
Nejede  na autobus. zastávce Slunce    Havelková 
Střed obce křižovatka na Újezd Bolo a není   dům v dražbě 
MHD  Kalla   Black    občan Bílý 
Pokuston autoopravna  Starosto vydrž  před domem starosty 
KSČM  politická narážka Pomeje -Makro samoobsluha 
Kvádr  Báder   Guttenberg       podnikatel - tiskař 
Za babku dům na prodej Halm  Inseminátor  veterinář 
X - mlén bývalý mlýn  Kocáb   finanční poradce Cáb 
E - On  zaměstnanec firmy Holky zadara  směr Šanhaj 
Starák   Novák   Judy  Růžička 
Měnín je verbeš - narážka na občana Naplavenina    nový dům U Dvora 
Olympia schátr. objekt dvora    Kliště              podnikatelé v areálu družstva 
§  advokát  Pitná   studna za samoobluhou 
Perštejn vyhořelá stodola H. Ferda, práce pořád -   klempíř Rudolecký 
Podnikatel HA HA - Blažek  Zlatokop USA  Zrza   
Dědek  Lízal, malíř  Kaka    mladý Lízal, fotbalista 
Bordel  sokolovna  Tihla, Tříska   Buchtelovi 
Tchoř  Šebestík  Misiss    Michlová   
Mis Žatčany Doláková  Kocourkov   OÚ 
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• poplatek za kabelovou televizi byl zvýšen z 50 na 60 Kč měsíčně  
• ze sbírky při  Živém Betlému koncem mr. darováno dětskému domovu LILA  

v Otnicích 4 000 Kč.  
• při 8. Tříkrálové sbírce vybráno na Charitu 24 349 Kč ( 2 skupiny chlapců) 
• 9. 1. požár Halmovy stodoly 
• 18. 1. velká noční vichřice, u nás bez škod 
• 19.1. schválena nová koaliční vláda Mirka Topolánka  (ODS, KDU- ČSL, 

Strana zelených)   
• od 1.3. počítačový kurz ve škole 
• březen - pršelo bláto z Afriky, dobře viditelné na náhrobcích na hřbitově   
• 1.4. velký požár v Uhelných skladech na sokolnickém  nádraží 
• 16. 6. vyvráceno označení autobusové zastávky na Návsi  
• 4.5. se 80 ředitelů Pozemkových úřadů zúčastnilo exkurze na letos zahájené 

výstavbě obslužných cest a zprovozněného mostu přes Litavu v rámci 
realizace komplexních pozemkových úprav v naší obci. 

• manželé Lautrbachovi oslavili 14.7. v kostele 67 let manželství, pan 
Lautrbach 95 let života 

• od 26.9. nové programy v kabelové televizi: Discovery a  ČS Film 
• v obci se rozšířilo používání motorových jízdních kol na baterie. Jízda je 

velice tichá a pohodlná, dojezd na jedno nabití  20 km. K jízdě není předepsán 
řidičský průkaz. Podle odhadu si dovážená kola z Číny koupilo 15 občanů.    

• koncem roku se začal v důsledku nízké úrody obilovin zdražovat chléb, 
rohlíky, s tím souvisí i zdražení mléka a mléčných výrobků (vyšší ceny 
krmiv). 

• Paní Hansová a Dvořáková, dcery našeho rodáka Emila Zezuly, darovaly obci 
pozemky pod rybníkem na Loučkách.  

• Jako v předešlých několika letech zorganizovala místní charita sbírku starého 
ošacení. Bylo odevzdáno velké množství pytlů s textilem i finanční 
prostředky na úhradu dopravy. 

• v říjnu zemřela ve věku 96 let naše nejstarší občanka Marie Matulová z č. 
181. Od roku 1975, kdy nejstarší občany evidujeme, se tak vysokého věku 
dožily jen Anna Bínková z č. 231  a Anežka Sedláčková z č. 143.   

• Zemědělská vodohospodářská správa provedla vyčištění Hranečnického 
potoka v části kolem mostku k Nesvačilce 

• z přístřešku u fotbalových kabin byl v listopadu ukraden 1 díl plechové 
krytiny o rozměrech 2x1 m v hodnotě 500 Kč   

• letos přijel sv. Martin na bílém koni - napadlo 8 cm sněhu, ale ještě ten den se 
rozpustil  

• ke konci prosince ukončil po čtyřech letech nájemní smlouvu na provoz 
Severova hostince Marek Oujezdský z Měnína. Na začátku svého působení - 
v roce  2003 - provedl velké stavební úpravy interiéru, které umožnily 
podstatně zvýšit úroveň tohoto zařízení.   

Krátce z obce 

 
 
počet  1.1        767 narodilo se 6       přistěhovalo se     9    Obyvatelstvo 
počet k 31.12.        765 zemřelo           7 odstěhovalo se   10   
rozdíl                       - 2                          -1                           - 1  
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narodili se:     
Jana Rybová 13. dubna Vendula Svobodová 27. srpna  
Adam Procházka  2. května Stela Čadová 22. října  
Michaela Suchá 13. července Antonín Joch 6. listopadu  
     
zemřeli: (v závorce věk)     
Antonín Lorenc 15.2. ( 81) Josef Chmelík  12.6. (51)  
Josef Kolařík   20.3. ( 78) Vladimír Blažek  28.6. ( 81)  
Františka Adlerová 29.3. ( 80) Marie Matulová  17.10. (96)  
Jindřich Ryba 12.5. ( 76)    
 
sňatky:   
červen  Eva Svobodová - Martin Trkan  
červenec  Veronika Stránská -   Radek Švaňhal    
září Hana Jedonková - Dušan Rossi  
září Ludmila Hlouchová -  Petr Haška  
říjen Lucie Halmová - Pavel Sukop  
říjen Miriam Richterová - Asterios Chrysanthopoulos  
 
nejstarší občané: Anna Vrzalová z č. 9 -  91 let   
 Vladimír Lautrbach z č. 282  - 95 let  
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